
 
 

11. august 2017 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:  

1. Kan man betegne hellefiskebestanden i Diskobugten som alarmerende?  

2. Hvad stilles der til grund for den lave indhandling af hellefisk i Diskobugten? 

3. Hvordan står hellefisk og torsk i forhold til fødekæden i vore farvande? Spiser 

disse fisk hinanden? 

4. Er havtemperaturen stigende i hellfiskebanken i Diskobugten? 

5. Er stigende torskebestande i Diskobugten til fare for hellefiskebestanden? 

6. Har Naalakkersuisut mulighed for at flytte licenser fra fiskefelt 47 til 46 me-
dens situationen er som den er? 

 (Meldem af Inatsisartut Bendt B. Kristiansen, Inuit Ataqatigiit)    

Begrundelse: 

I 2017 er hellefiskebestanden og indhandlingen i Diskobugten faldet markant i forhold til de 

forgangne år, og situationen er anstrengende for fiskere og man kan ikke vende det blinde øje 

til dette. KNAPK har ligeledes udtalt at man er bange for at hellefiskebestanden ville kollapse.  

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

  


